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Dagsorden Skolebestyrelsesmøde i Distrikt Øst den 7. november 2024 på Dronninglund Skole 
Deltagere: Anita Egede Andersen, Mathias Møller, Jens Lorenzen, Kristina Gammelgaard, Laila Hejlesen, Annika Birkkjær Nielsen, Anne Berg Aaen, Jesper Lindholm, Lisbeth 
Voldby (medarbejderrepræsentant), Katrine Lindhardt Rohde (medarbejderrepræsentant), Steen Jensen (skoleleder), Helle Faber (stedfortræder for skolelederen), Regitze og 
Stinne (8.B Dronninglund Skole) 

Afbud: ingen 

Referent: Helle Faber (stedfortræder for skolelederen) 

 

Emne Ansvarlig Tid Mål Konklusion og evt. handling 

Godkendelse af dagsorden Formand   Referatet blev godkendt 

1. Nyt fra det politiske 
landskab. 

Steen, Helle 10 min At skolebestyrelsen holdes orienteret om hvad der 
sker politisk i forhold til folkeskoleområdet. 

 

- Folkeskolens kvalitetsprogram. 
- Sammenhængen med skolebestyrelser og 

lokalbestyrelser (sammen om skolen) 
-  

33 punkter er lige ved at være 
færdigbehandlet i folketinget i.f.t. 
folkeskolens kvalitetsprogram. Der er lagt op 
til, at folkeskolerne kan blive frilagte i.f.t. at 
afprøve nye former for at drive/udvikle 
skolerne på en ny måde at lave en skoledag 
på. 

Fællesrådgivende Organ har møde i uge 46. 
Formand, næstformand og skoleleder 
deltager i mødet.  

Skolelederen har deltaget i et møde ang. 
”Junior-Mesterlærer i fremtiden. I 
forbindelse med dette møde er der blevet  
lavet en sagsfremstilling til politikerne i 
Brønderslev Kommune i.f.t., hvordan 
modellen kan se ud i vores kommune. Der 



 

 

Side  2/4 

bliver i dette skoleår afprøvet et EUD 8 og et 
EUD 9 forløb, som er gældende i 2 år. 

2. valg til 
lokalbestyrelserne - 
status 

Steen, Helle 10 min At skolebestyrelsen får en samlet oversigt over 
valget i lokalbestyrelsen, samt drøfter hvad de kan 
gøre mere i forhold til at få forældre til at stille op. 

 

Distrikt Øst: 

Hjallerup 6 ud af 7 

Dronninglund 1 ud af 7 

 

Flauenskjold 4 ud af 5 

Asaa 4 ud af 5 

Klokkerholm 4 ud af 7 

Distrikt Vest: 

Søndergades/skolegade: 4 ud af 7 

Thise: 5 ud af 5 

Øster Brønderslev: 5 ud af 5 (plus suppleanter) 

Hedegaardsskolen: 7 ud af 7 

Toftegaardsskolen: 4 ud af 7 

 

Skolebestyrelsen havde en dialog i.f.t. 
hvordan vi kan få flere og nye 
skolebestyrelsesmedlemmerne ind i 
lokalbestyrelserne. 

På det Fælles Rådgivende Organs møde i 
uge 46, vil der blive spurgt ind til, hvilke 
tanker politikkerne gjort sig i.f.t., hvordan vi 
skal sælge budskabet i.f.t. at få forældrene til 
at gå ind i arbejdet i en lokalbestyrelse. 

Et opmærksomhedspunkt til politikkerne:  

Er lokalbestyrelserne kun nogle ”nikke-
dukker”, da de ingen beføjelser har? 

Formanden og skolelederen tager 
udfordringen og 
opmærksomhedspunktet med til det 
kommende møde i Fælles Rådgivende 
Organ. 

Hvilke tanker har politikkerne gjort sig i.f.t. 
hvilke ting der skal arbejdes med i en 
skolebestyrelse, og hvilke ting som skal 
sendes videre ud til lokalbestyrelserne? 

Afdelingslederne informerer/opfordrer på 
førskolemøderne i efteråret 2024 om at 
få nye forældre til at gå ind i arbejdet i 
lokalbestyrelsen. 
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3. udarbejde princip 
for brug af aula og 
kommunikation med 
skole og forældre. 

Sten og Helle 60 min At skolebestyrelsen udarbejder princip gældende 
for alle skoler. Der vil efterfølgende i Lokal-med 
blive drøftet hvordan princippet vil blive udmøntet i 
praksis. Se bilag 1 og  Svar- og 
sagsbehandlingsfrister 

- MED skal tage en beslutning om: 
Hvad skal være svarfristen for 
personalet i.f.t. AULA? 
 

- Punktet skal drøftes på et 
lokalbestyrelsesmøde. Hvad 
fungerer på den enkelte skole, og 
hvad fungerer ikke? 

- Der skal udarbejdes retningslinjer 
i.f.t. hvad der skal sendes som en 
besked, og hvad skal der sendes via 
opslagstavlen.  

- Hvad er vigtige og ikke vigtige 
beskeder? 

- Skolebestyrelsen vil gerne have en 
tilbagemelding fra 
lokalbestyrelserne ang., hvad der 
styrker kommunikationen og 
relationen mellem skole/hjem 
samarbejdet? 

- Konklusion: Lokalbestyrelsen giver 
input til skolebestyrelsen, som 
herefter kommer med et oplæg til et 
samlet princip ang. brugen af AULA. 

4. Feriepasning og 
nødpasning i almen-
SFOerne 

Steen 20 min Af skolebestyrelsen drøfter og fastlægger 
rammerne for hvilke uger der skal være nødpasning 
samt hvor nødpasningen skal foregå.   

Skolebestyrelsen vil få et kort udspil, der er 
udarbejdet af SFO-lederne i samarbejde med Steen. 
Se bilag 3.  

Budget 2025 for Brønderslev Kommune: 
Besluttet at der i almen-SFO-erne er lukket i 
3 uger om året.  

Forslaget er uge 29, 30 og 31. Der bliver 
tilbudt nødpasning i disse 3 uger på skift på 
en matrikel om året (Hjallerup og 
Dronninglund). 



 

 

Side  4/4 

Distrikt-Øst godkender ugerne 29, 30 og 31. 

5. Forretningsorden Formand 15 min Endelig godkendelse af forretningsorden, se bilag 
2. Forretningsordenen er blevet tilrettet og sendt 
ud til jer igen for kommentarer. Der har 
efterfølgende ikke været kommentarer til det 
udsendte. 

Forretningsordenen er godkendt. 

Der vil i fremtiden bliver serveret et lille let 
traktement på skolebestyrelsesmøderne. 

6. punkter til 
kommende møder 

Skolebestyrelsen 5 min 

 

 Budget 2025 

 

Folkeskolens kvalitetsprogram (tema) 

Kommer på et senere møde i nærmeste 
fremtid. 

Marts mødet 2025 vil blive et temamøde om 
handlende: ”Folkeskolens Kvalitetsprogram. 

Princip ang. brugen af AULA skal på det 
kommende møde. 

Princip fra Hjallerup (forældres fysiske 
deltagelse i undervisningen og på lejrskoler) 

Princip for brug af mobiltelefoner m.m.  

Børnetallet i fremtiden på skoleområdet i 
distrikt øst gennemgås på det kommende 
møde. 

   

 

 Stinne og Regitze informerede om, hvad der 
sker i elevrådet på Dronninglund Skole. 

     

     

 


